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تعيي�ن س�قف ب�راي تج�ارت ب�ا كارت 
بازرگاني، بعد از آنكه م�ورد پيش توافق اتاق 
بازرگاني اي�ران و س�ازمان توس�عه تجارت 
قرار گرفت، طرحي بود ك�ه به وزارت صنعت 
رف�ت تا مانن�د بس�ياري از طرح ه�اي ديگر 
به فراموش�ي س�پرده ش�ود و امروز ش�اهد 
س�وء اس�تفاده وارداتچي ه�ا از آن باش�يم. 
موض��وع واردات كالا ب��ا كارت بازرگاني يكبار 
مصرف، اين روزها باز هم خبرس��از شده است. 
غلامحسين محسني اژه اي، سخنگوي قوه قضائيه 
در روزهاي اخير خبرهاي جديدي در رابطه با اين 
كارت ها ارائ��ه داد و از وزير و دختري گفت كه با 
كارت بازرگاني به نامي غير از نام خودشان، اقدام 
به واردات كرده اند...اما اين تنها موردي نيس��ت 
كه رسانه اي شده است. موضوع از سال هاي دور 
در اقتصاد ايران ريشه دوانده و اتفاقاً روز به روز، 
ريش��ه هايش مستحكم تر مي ش��ود. در مهر ماه 
سال ۹۵ اعلام ش��د، تنها با 60 كارت بازرگاني 
يك بارمص��رف در هفت م��اه اخير بال��غ بر يك 
ميليارد و 300 ميليون دلار واردات انجام ش��ده 
كه در بررسي هاي گمرك مش��خص شد، همه 
آنه��ا كارت بازرگاني يكبار مصرف بوده اس��ت. 
همچنين در بهمن ماه نيز خب��ر ديگري مبني 
براينكه تنها با ۵1 كارت بازرگاني يكبار مصرف، 
بيش از 4 ه��زار و ۵00 ميليارد توم��ان كالا در 
سال ۹۵ به كش��ور وارد شده اس��ت كه تكليف 
پرداخت ماليات آنها مش��خص نيس��ت، منتشر 
شود. اينها اخباري هس��تند كه در سال گذشته 
رسانه اي شده اند و همچنان پرونده هاي صاحبان 
اين كارت ها كه توان مالي چنداني براي پرداخت 
ماليات دولت ندارن��د، در محاكم قضايي در حال 
پيگيري است.  يكي از مشكلات تجارت خارجي 
كشور فعاليت  كارت هاي بازرگاني موسوم به يكبار 
مصرف بوده ك��ه در نظام اقتصاد ع��لاوه بر ايجاد 
ناهنجاري هاي گوناگون منجر ب��ه فرار مالياتي و 
نپرداختن حقوق بيت المال است. در حال حاضر 
كه برخ��ورد و تجديد نظر در فراين��د كارت هاي 
بازرگاني با س��كوت مس��ئولان وزارت صنعت و 
دفاع برخي از اعضاي اتاق بازرگاني روبه رو است، 
همچنان دارندگان اين كارت ها با جولان در عرصه 
تجارت خارجي ردپايشان در قاچاق به كشور باز 
شده است. آمارها نش��ان مي دهد، در حال حاضر 

كارت هاي يكبار مصرف علاوه بر نپرداختن ماليات 
واردات نقش عمده اي در قاچ��اق كالا و تخلفات 
گسترده ناشي از ضعف اطلاعات تجارت فرامرزي 

داشته اند. 
در سال 13۹4 و به دنبال انتشار اخباري مبني 
بر سوءاستفاده از كارت هاي بازرگاني در واردات، 
اظهارنظره��اي مختلف��ي براي ح��ذف كارت 
بازرگاني مطرح شد. بر اساس نظرات مطرح شد 
ه مبني بر اينكه كارت بازرگاني در تجارت كشور 
اخلال ايجاد كرده، لذا ح��ذف آن در چارچوب 
تسهيل تجاري ضروري است، در مقابل اين نظر 
كارت بازرگاني به عنوان وسيله براي ثبت هويت 
فعالان اقتصادي كش��ور مطرح شد و حذف آن 
همراه با مشكلات گسترده اي در فرايند دريافت 

ماليات يا ساير بخش ها عنوان شد. 
در اين چارچوب وزارت صنعت، معدن و تجارت 
براي اصلاح كارت بازرگاني كارگروهي تشكيل 
داد كه يك��ي از مصوبات آن تعيين س��قف براي 
تجارت با كارت بازرگاني بود كه در ابتداي صدور 
اعلام شد، شخص پس از دريافت كارت بازرگاني 
فقط تا سقف مشخصي اجازه تجارت دارد و پس 
از اينكه صلاحيت وي بر اساس پرداخت ماليات، 
حقوق گمركي و رعاي��ت قوانين و مقررات مورد 
تأييد قرار گرفت مي توانس��ت تا سقف بيشتري 
تجارت كند. اي��ن مصوبه در صف تصويب دولت 

نيز قرار گرف��ت اما تكليف آن هنوز نامش��خص 
است. اقدام فوق مي تواند كمكي به سالم سازي 
فضاي اقتصادي و تجاري كشور باشد ولي به نظر 
مي رسد منجر به سخت كردن شرايط كسب و كار 

براي فعالان اقتصادي نيز شود. 
  اتاق بازرگاني به دنبال كسب درآمدش 

است 
سعيد عباسپور مدير كل دفتر مقررات صادرات و 
واردات در دولت دهم معتقد است، اتاق بازرگاني 
علاقه اي براي ايج��اد محدوديت ندارد چراكه از 
محل صدور كارت هاي بازرگاني درآمد كس��ب 
مي كند. وي در گف��ت و گو با ج��وان مي گويد: 
شبكه كنترل سيستم رديابي كالا در گمرك كه 
در سال هاي گذشته ايجاد شده به منظور رديابي 
واردكنندگان است اما همچنان سوء استفاده از 
اين كارت ه��ا ادامه داردو با ورود كالا به كش��ور 
هيچ س��رنخي از نفر دوم وجود ن��دارد و دولت 
در نهايت ب��ه افراد فقيري مي رس��د ك��ه توان 
مالي ندارند. وي مي افزاي��د: از آنجايي كه هيچ 
مستنداتي در خصوص شخص واردكننده باقي 
نمي ماند، پيگيري موضوع هم زمانبر است و هم 
غير اقتصادي. عباسپور در خصوص طرح ايجاد 
محدوديت واردات با كارت هاي بازرگاني از سوي 
وزارت صنعت و تجارت مي افزايد:اين وزارتخانه 
نيز اعتقادي براي ايجاد محدوديت ندارد، از اين 

رو طرح اصلاح مقررات اس��تفاده از اين كارت ها 
همچنان خاك مي خورد. 

   بعد از ي�ك بار اس�تفاده ديگر س�راغ 
كارت هاي بازرگاني نمي روند

همچنين محمد لاهوتي رئيس كنفدراس��يون 
صادرات نيز درباه وضعيت تعيين سقف واردات 
براي كارت هاي بازرگاني در گفت وگو با تسنيم 
مي گويد: اي��ن موضوع هنوز ب��ه مرحله اجرايي 
نرسيده اس��ت و وزارت صنعت، معدن و تجارت 
مشكل و موانعي پيش روي اجراي آن طرح كرده 
است كه در اين موارد بايد با اتاق بازرگاني مورد 

بررسي قرار گيرد. 
وي درباره سازمان مس��ئول برجاي ماندن اين 
طرح مي افزايد:  اصل مسئوليت صدور كارت هاي 
بازرگاني مربوط به وزارت صنعت، معدن و تجارت 
است و وي بايد مدارك متقاضيان دريافت كارت 
بازرگان��ي را تأييد كن��د تا امكان ص��دور كارت 
بازرگان��ي براي آنها فراهم ش��ود ام��ا اين طرح 

كماكان به مرحله اجرايي نرسيده است. 
رئيس كنفدراسيون صادرات ايران ادامه مي دهد: 
پيش توافقي نيز توس��ط ات��اق بازرگاني ايران و 
سازمان توس��عه تجارت در اين خصوص انجام 
شده است اما وقتي براي تصويب نهايي به وزارت 
صنعت رفت يكسري اش��كالات را به اصل طرح 
مطرح كرد كه هنوز براي اجرا نهايي نشده است. 
لاهوتي يادآورمي شود: كارت بازرگاني در واقع 
نبايد ابزاري براي تأمين درآمدهاي دولت باشد 
بلكه موضوع دريافت ماليات بايد بامكانيسم هاي 
خاص خود مانند صندوق ه��اي مكانيزه و اظهار 
خود افراد و زيرس��اخت هايي كه به طور معمول 
براي اين امر لازم اس��ت اخذ ش��ود تا ش��رايط 
درياف��ت ماليات به درس��تي انجام ش��ود اما از 
آنجا كه ضعف هاي مش��خص زيرساختي براي 
شناسايي افراد و اخذ ماليات از آنها وجود دارد، 
س��راغ مواردي مانند كارت بازرگاني، تسهيلات 

بانكي و تأمين اجتماعي مي رويم. 
رئيس كنفدراس��يون صادرات اي��ران مي گويد: 
كارت بازرگاني در واقع مج��وزي براي واردات و 
صادرات اس��ت و در برخي كشورها اصلًا چيزي 
به عنوان كارت بازرگاني وجود ندارد اما به دليل 
وجود داشتن زيرساخت هاي مناسب فرار مالياتي 

نيز مشاهده نمي شود.

اتاق بازرگاني و وزارت صنعت، همچنان به دنبال كسب درآمد 

طرحساماندهي»كارتهايبازرگاني«دروزارتصنعتخاكميخورد

مديريت ضعيف بان�ك مركزي و تيم اقتصادي 
حس�ن روحاني التهاب قابل ملاحظه اي را اين 
روزها در بين مشتريان بانك ها به راه انداخته 
اس�ت، به طوري كه م�ردم پيوس�ته از اوضاع 
و احوال بانك ه�ا خبر مي گيرن�د و مي گويند 
فلان بانك مطمئن اس�ت يا به دليل ريس�ك 
پول�م را خارج كن�م، دامنه اين نابس�اماني در 
شرايطي در حال گسترش است كه هم اكنون 
حدود 1000هزار ميليارد توم�ان منابع متعلق 
به م�ردم جامعه در ش�بكه بانكي وج�ود دارد 
و اظهارنظر س�يف مبني براينك�ه مجوزهاي 
صادره بانك مرك�زي دائمي نيس�ت، التهاب 
عجيبي بين م�ردم جامعه ايجاد كرده اس�ت. 
به گزارش »جوان«، ضعف مديريت بانك مركزي 
در سياستگذاري و نظارت صحيح بر شبكه بانكي 
در چهار سال گذشته خسارات زيادي را به همراه 
داشته است و مديريت سيف بر بالاترين نهاد پولي 
ايران آنقدر هزينه داشت كه سپرده گذاران بانك ها 
و س��هامداران بانكي هر دو از خس��ارات در امان 
نبودند به طوري كه در عم��ل به دليل بي تدبيري 
بانك مركزي در صدور مجوز قبل از بررسي تمامي 
سپرده گذاران مؤسسه كاسپين را ماه هاست كه از 
هستي ساقط كرده است و در طرف ديگر موضوع 

بسياري از بانك هاي بورسي در س��ال گذشته با 
زيان هاي قابل ملاحظه اي پذيرايي شدند و هنوز 
هم نماد معاملاتي برخي بانك هاي بورسي بسته 
است و دولت يازدهم از ترس سقوط آزاد شاخص 

بورس جرئت بازگشايي اين نمادها را ندارد. 
بله بسته نگه داشتن نماد بانك هاي بورسي و قفل 
شدن سرمايه ميليون ها سهامدار كه با اعتماد به 
دولت يازدهم و بانك مركزي و بورس اوراق بهادار 
سرمايه خود را وارد اين بازار كردند و از ميان سهام  
موجود س��هام بانكي را برگزيدند، يك سياس��ت 
اس��ت تا در انتخابات پيش رو آراي دولت ريزش 
نكند اما بايد عنوان داش��ت ك��ه زخم خوردگان 
سياست هاي پولي و مالي كشور آنقدر زيادند كه 
بس��ته نگهداش��تن نماد بانك ها در بازار سرمايه 
كمكي به دولت نمي كند. در اين ميان بعد از آنكه 
طي سال گذش��ته هزاران ميليارد تومان زيان به 
سهامداران بانكي وارد ش��د، هم اكنون در جامعه 
ش��اهد نگراني مشتريان و س��پرده گذاران بانكي 
هس��تيم، به طوري كه مردم پيوس��ته از وضعيت 
بانك ها پرس و جو مي كنند و مي خواهند بدانند 
پس اندازي كه در بانك ها سپرده گذاري كردند از 
امنيت برخوردار است يا خير؟ در واقع اين وضعيت 
محصول بي تدبيري هاي مقام��ات بانك مركزي 

طي چهار سال گذشته است. سيف وقتي در كمال 
بي تدبيري عنوان داشت كه مجوز بانك ها دائمي 
نيست و به شكل مستقيم به سپرده گذاران اعلام 
كرد كه سپرده هايتان در معرض ريسك است، بايد 
مي دانس��ت كه اين اظهارات التهاب زيادي را در 
جامعه ايجاد مي كند و بازنده اين التهابات بي شك 
شبكه بانكي خواهد بود زيرا مردم دائماً نگرانند كه 
نكند به سرنوشت سپرده گذاران مؤسسه كاسپين 
دچار شوند و دارايي هاي خود را بر باد رفته ببينند. 
كارشناس��ان اقتص��ادي به ش��دت منتقد ضعف 
سياست ها و اقدامات بانك مركزي طي چهار سال 
گذشته بوده اند و ركوردزني هاي پي در پي حجم 
نقدينگي، نرخ سود، بدهي هاي معوق، دارايي هاي 
منجمد بانكي، ش��ركت داري بانك ها، ورود منابع 
بانكي به بورس ب��ازي و بخش هاي غيرمولد و... را 
بخشي از نابساماني هاي بخش پولي ايران معرفي 

مي كنند. 
در اي��ن ميان ام��ا بي اعتب��ار ش��دن مجوزهاي 
صادره بانك مرك��زي براي بانك ها و مؤسس��ات 
اعتب��اري غيربانكي يكي از مواردي اس��ت كه در 
چهار سال گذشته خبرساز شد و متأسفانه اقدام 
بان��ك مركزي در م��واردي چون مؤسس��ه مالي 
و اعتب��اري ثامن الحجج و كاس��پين زمينه س��از 

ش��كل گيري التهاب و نارضايتي در جامعه شد و 
دست آخر برخورد دوگانه بانك مركزي با مؤسسه 
صادره كاس��پين تير خ��لاص نااطمينان��ي را به 
مجوزهاي بانك مركزي زد و همين امر بسياري از 
سپرده گذاران بانكي را امروز نگران و ناراحت كرده 
است.  در حالي كه نقدينگي مردم عموماً در قالب 
حساب جاري يا مدت دار نزد شبكه بانكي كشور 
اس��ت، رئيس كل بانك مركزي در دولت يازدهم 
مدعي شده است جواز هيچ يك از بانك هاي كشور 
را تا هميشه تضمين نمي كنيم، همين امر موجب 

التهاب در جامعه شده است. 
رئي��س كل بانك مرك��زي رش��ته تخصصي اش 
حس��ابداري اس��ت و به اعتبارِ رفاقت و دوس��تي 
ساليان دراز با توصيه محمد نهاونديان به ساختمان 
ميرداماد راه پيدا كرده است. حالا سيف بايد پاسخ 
دهد چرا اين نهاد مهم تصميم گير را به يك مركز 
بي اعتبارِ وابسته به دولت تبديل كرده است، بدون 
شك اگر شاخصي با عنوان »شاخص وابستگي بانك 
مركزي به دولت« داشته باشيم، بانك مركزي در 
دوران ولي الله سيف به نمره منفي در اين شاخص 
رسيده و وابسته ترين رئيس كل بانك مركزي در 

تاريخ ايران شناخته خواهد شد. 
گفتني اس��ت حجم نقدينگي از حدود ۵00 هزار 
ميليارد توم��ان در اواخر دولت ده��م، به 1300 
هزارميلياردتومان در پايان دوره زمامداري سيف 
بر بانك مركزي رسيد و مش��خص نيست انتفاع 
اين رشد حجم نقدينگي را در دولت يازدهم كدام 
بخش ها برند زيرا عموم مردم بهره اي از 800هزار 

ميليارد نقدينگي خلق شده ندارند.
حجم پايه پولي در پايان شهريور ۹2 به ميزان ۹6 
هزار ميليارد تومان بوده كه اين رقم تا پايان سال 
۹۵ به بيش از 180 هزار ميليارد تومان رس��يده 
است. همچنين معوقات بانكي بر اساس آمارهاي 
رس��مي از حدود 60 هزار ميليارد تومان در سال 
۹2 به 100 هزار ميلياردتومان در پايان سال ۹۵ 
رسيده اس��ت، البته وزير اقتصاد يك بارعدد 1۵0 
هزار ميليارد تومان را ب��راي معوقات بيان كردند. 
وظيفه رئيس كل بانك مركزي وقتي معوقات نظام 

بانكي افزايش مي يابد، چيست؟
در اين بين س��يف از همان روز نخس��تي كه وارد 
ساختمان ميرداماد شد وعده داد ارز را تك نرخي 
مي كند، حالا هزار و 4۵0 روز از وعده اش گذشته و 

اين وعده عملياتي نشده  است. 
مطالب فوق به همراه خسارات وارده به سهامداران 
بانك ها طي س��ال گذش��ته و ايجاد التهاب بين 
سپرده گذاران بانكي بخشي از سوء مديريت هاي 
بانك مركزي اس��ت كه بي ش��ك تداوم وضعيت 

موجود امكانپذير نيست.

خسارت رئيس كل بانك مركزي به سهامداران و سپرده گذاران بانكي 

ترس سپرده گذاران بانكي از بي اعتبار شدن 
مجوز هاي بانك مركزي

قيمت برنج ايراني به ۱۷ هزار تومان رسيد
در دو سال گذشته ركود ۳0 درصد واحدهاي بنكداران را به تعطيلي 

كشاند.
عباس كرباس��ي، رئيس اتحاديه بنكداران مواد غذايي در گفت وگو با 
»نسيم آنلاين« با بيان اين مطلب كه بسياري از اقلام بي سر و صدا گران 
شده اند، گفت: قيمت برنج ايراني در عمده فروشي ها از۹هزارو ۵00تا 
14 هزار تومان عرضه مي ش��ود كه البته همين برنج در مغازه ها تا 17 

هزار تومان نيز به فروش مي رسد. 
وي افزود: نوشابه و دلس��تر هم 10 درصد افزايش قيمت داشته اند به 
طوري كه روي هر باكس نوشابه هزار تومان افزوده شده است، دستمال 

كاغذي هم 7 درصد افزايش قيمت داشته است. 
كرباسي با گلايه از وضعيت بازار بيان داشت: ركود بيداد مي كند و فروش 
بسيار ضعيف است، از طرفي بسياري از برندها محصولات خود را گران 
كرده اند و هيچ كس هم نظارتي روي آنها ن��دارد. مدتي قبل يك برند 
عس��ل را گران كرده بود كه با اعتراض برخي خريداران آن را به قيمت 
قبلي بازگرداند. وي در پايان گفت: ركود موجود در بازار باعث شده تا 
بسياري از همكاران ما ش��غل خود را عوض كرده و مغازه هاي خود را 
براي اجاره بگذارند، به طوري كه در دو سال گذشته حداقل 30 درصد 
از مغازه هاي بنكداران تعطيل شده و بقيه نيز با كمترين فروش فعاليت 

خود را ادامه داده اند. 
---------------------------------------------------

 شرايط دشوار تسهيلات
سدي براي خانه دار شدن مردم

عضو كميسيون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس شوراي اسلامي 
با انتقاد از ميزان بالاي اقساط وام مسكن گفت: هزينه خريد اوراق 
تسهيلات مسكن يكي از موانع براي استفاده از وام مسكن است. 
حسينعلي حاجي دليگاني در گفت و گو با خانه ملت با انتقاد از شرايط 
دشوار وام مس��كن گفت:در حال حاضر تأمين مسكن براي بسياري از 
خانوارها مشكل است به دليل اينكه سطح دستمزدها با قيمت و اجاره 

بهاي مسكن تناسبي ندارد. 
 نماينده مردم شاهين شهر، ميمه و برخوار در مجلس شوراي اسلامي 
ادامه داد:در حالي از افزايش وام مس��كن خبر داده مي شود كه امكان 
استفاده از اين وام به دليل شرايط دشوار بازپرداخت تسهيلات، براي 
بسياري از متقاضيان ممكن نيست. اين نماينده مردم در مجلس دهم 
افزود: تعداد سال هاي كم براي تسويه وام مسكن و ميزان بالاي اقساط 
به نحوي اس��ت كه تنها خانوارها با درآمد بالا مي توانند اقس��اط آن را 
تس��ويه كنند. حاجي دليگاني تصريح كرد:با توجه به اينكه پس انداز 
بسياري از خانوارهاي فاقد مسكن به عنوان وديعه براي اجاره خانه نزد 
صاحبخانه است، بنابراين به طور طبيعي اين امكان مالي وجود ندارد كه 

نزد بانك سپرده گذاري كنند. 
وي افزود:در ح��ال حاضر متقاضيان وام مس��كن كه س��پرده گذاري 
نداشته اند، مجبور هستند براي دسترسي به وام، هزينه اي براي خريد 
امتياز تسهيلات صرف كنند كه البته علاوه بر پرداخت سود وام است. 

عضو كميسيون برنامه، بودجه و محاس��بات مجلس شوراي اسلامي 
افزود:هزينه خريد اوراق تسهيلات مسكن يكي از موانع براي استفاده از 

وام مسكن است كه بايد در اين رابطه تدابيري اتخاذ شود. 
---------------------------------------------------
رسانه محجوب كارگران را مزدور خواند!

رئيس مجمع عالي نمايندگان كارگران ايران با بيان اينكه 1۶برابر 
ش�دن مطالبات تأمين اجتماعي در دولت قبل دروغ محض است، 
گفت:اين سند در حوزه اش�تغال مبتني بر تدوين نقشه راه جديد 
ب�راي ايجاد تح�ولات در ح�وزه ب�ازار كار در چهار محور اس�ت. 
به گ��زارش تس��نيم، س��يدمحمد ياراحمديان، رئي��س مجمع عالي 
نمايندگان كارگران ايران گفت: مش��كلات جامعه كارگري در حالي 
عنوان ش��د كه دامنه اين گرفتاري ها در دولت يازدهم وس��يع تر شده 

است. 
وي با انتقاد از عملكرد دبير كل خانه كارگر و رئيس فراكسيون كارگري 
مجلس در دفاع از مطالبات جامعه كارگران گفت: جاي تعجب است، 
نماينده اي كه تحت عنوان خانه كارگر و نماينده اين قشر از جامعه خود 
را معرفي مي كند، تمام قد از عملكرد دولت كه باعث ايجاد گرفتاري هاي 
بسيار براي كارگران شده دفاع مي كند، حال آنكه وقتي از وي از طريق 
رسانه ها خواستار پاسخگويي به چنين اقدام هايي مي شويم، متأسفانه 
حاضر به گفت وگو با نمايندگان كارگري و حتي پرسش��گري رسانه ها 
نيستند. اين در حالي است كه نمايندگان تشكل هاي كارگري همواره 
خواستار اين موضوع هس��تند كه به طور دقيق چه اتفاق  يا خبرهايي 

وجود دارد كه آقاي محجوب از آنها باخبر است و ما نمي دانيم. 
اين مقام مسئول در ادامه افزود: آقاي محجوب 30 سال است كه به اسم 
كارگران براي حضور در مجلس رأي گرفته، ولي حداقل دفاع از كارگران 
را در خانه ملت نداشته است. دبيركل خانه كارگر در حالي رخت كارگري 
بر تن مي كند كه حداقل اق��دام لازم از جمله اخطار به وزير كار در مورد 
اجراي ماده 7 قانون كار را نداشته است. حال سؤال اينجاست كه شما اسم 
كارگر را يدك مي كشيد، به جاي حمايت از تشكل هاي كارگري متأسفانه 
با تعليق اين تشكل ها كه همگي از جنس كارگران و زحمتكشان كشور 
هستند، مواجه هستيم. به گفته اين مقام مسئول سكوت يا فرياد جامعه 
كارگري همواره در راستاي سوء استفاده از اين قشر بوده و اين در حالي 
است كه مديرعامل سازمان تأمين اجتماعي به تازگي اعلام كرده بدهي 
تأمين اجتماعي در حالي 16 برابر ش��ده كه همگ��ي اين رقم مربوط به 
دولت گذشته بوده است، در حالي كه چنين ادعايي دروغ محض است. 
وي با بيان اينكه در ابتداي سال ۹2، دولت وقت به منظور تسويه مطالبات 
تأمين اجتماعي و كارگري واگذاري سهام مجموعه  ارزشمندي از جمله 
معادن گلگهر 2 و 3 را به تصويب رساند، گفت: در حالي براي اين مجموعه 
در معادن گلگهر مديراني نيز منصوب ش��د كه متأس��فانه در نخستين 
جلسه هيئت دولت روحاني مصوبه واگذاري معادن گلگهر لغو مي شود، 
يعني 20 هزار ميليارد تومان پول متأسفانه از دستور كار خارج و حتي يك 
پيگيري يا فرياد بجا از سوي خانه كارگر در اين زمينه صورت نمي  گيرد. 
در حال حاضر مطالبات كارگري براساس اسناد حسابرسي سال مالي ۹1 
در حالي تا سال ۹۵ به 130هزار ميليارد تومان رسيده كه طي سال جاري 

اين رقم به 1۵0 هزار ميليارد تومان خواهد رسيد. 
------------------------------------------------------

 كارت سوخت ابقا شد
براساس مصوبه نمايندگان مجلس، عرضه بنزين با كارت هوشمند 

سوخت الزامي شد. 
به گزارش تسنيم، نمايندگان مجلس شوراي اسلامي در جلسه علني 
روز چهارشنبه 20 ارديبهشت پارلمان از مجموع 221 نماينده حاضر 
با 121 رأي موافق، ۵2 رأي مخالف و ۹ رأي ممتنع طرح اصلاح ماده 
يك قانون توس��عه حمل و نقل عمومي و مديريت مصرف س��وخت و 
تبصره هاي آن را تصويب كردند. در ماده يك اين طرح آمده است: در 
ماده 1- قانون توس��عه حمل و نقل عمومي و مديريت مصرف سوخت 
مصوب 86/۹/18 عبارت »از طري��ق عرضه بنزين و گازوئيل در بخش 
حمل و نقل با استفاده از كارت هوشمند س��وخت« جايگزين عبارت 
»از طريق عرضه بنزين و گازوئيل در بخش هاي حمل و نقل، صنعت و 

كشاورزي با اولويت كارت هوشمند سوخت« شود. 
ماده 2- يك تبصره به شرح ذيل به ماده يك قانون توسعه حمل و نقل 

عمومي و مديريت مصرف سوخت الحاق مي شود:
تبصره- دولت مجاز است به منظور ترغيب مصرف كننده به استفاده از 
كارت هوشمند سوخت مختص هر خودرو از سياست هاي انگيزشي در 

چارچوب قوانين و مقررات استفاده كند.

به اين 6 سؤال كرسنت پاسخ دهيد 

چن�د ت�ن از حقوقدان�ان فع�ال در صنع�ت نف�ت در نام�ه 
سرگش�اده اي خطاب به س�ران س�ه ق�وه درباره وضعي�ت دفاع 
از حق�وق اي�ران در داوري بين الملل�ي پرون�ده كرس�نت 
پيش�نهاد كردن�د ك�ه ش�ش اق�دام ب�راي ش�فاف ش�دن روند 
دف�اع از حق�وق م�ردم اي�ران در اي�ن پرون�ده انج�ام ش�ود. 
به گزارش تس��نيم، در اين نامه آمده اس��ت: پرونده كرس��نت يكي از 
پرونده هاي پيچيده، طولاني، مبهم و ذوابعاد در ميان پرونده هاي فساد 
اقتصادي در ايران است. اين پرونده فراز و نشيب هاي مهمي را در مقاطع 
مختلف از سر گذرانده است و هنوز هم اغلب ابعاد آن محرمانه نگه داشته 
مي شود. به نظر مي رسد روشن شدن اين ابعاد به خصوص در مراحل 
انعقاد قرارداد و همچنين دفاع از منافع ايران در داوري بين المللي اين 
قرارداد از جمله حقوق مردم ايران در راستاي شفافيت و آزادي گردش 

اطلاعات باشد. 
بر همين مبنا، با توجه به اينكه به نظر مي رس��د در اين پرونده فس��اد 
بزرگي اتفاق افتاده است و ظاهراً سوء عملكرد در اين پرونده ادامه دارد، 
انجام دادن اين شش اقدام يك پاسخ حداقلي از سوي نظام به مطالبه 

عمومي شفافيت در اين پرونده خواهد بود:
1- رنجنامه آقاي عبداللهي معاون حقوقي آقاي شمخاني دبير شوراي 
عالي امنيت ملي در خصوص اعتراض به روند پيگيري قرارداد كرسنت 

منتشر شود. 
2- لايحه ۹3 صفحه اي شركت كرسنت به دادگاه عالي بازرگاني لندن 
منتشر ش��ود. اين لايحه آخرين لايحه دفاعي كرسنت است كه بعد از 

رأي اعتماد به آقاي زنگنه در فوريه 2013 تسليم شده است. 
3- دلايل استعفاي آقاي اسدالله نوري داور طرف ايراني قرارداد كرسنت 

منتشر شود. 
4- اعلام ش��ود دلايل انتصاب آقاي مختوم علي خان داور پاكستاني كه 
سابقه موفق داوري بين المللي نيز در كارنامه ندارد به جاي آقاي نوري 
چيست؟به خصوص با توجه به اين نكته كه آقاي مختوم علي خان عضو 
همان تشكيلات وكالتي بوده است كه وكالت كرسنت را بر عهد داشته 

است. 
۵- بيانيه داور طرف ايراني در اعتراض به رأي داوري پرونده كرسنت 

در ژوئيه 2014 منتشر شود. 
6- نقش و مشروح مذاكرات آقاي سيداصغر هندي در مذاكره با شركت 

كرسنت به طور كامل شفاف سازي شده و منتشر شود. 
---------------------------------------------------

 رهايي از »انباشت نيروي كار«
تا ۱۰ سال آينده!

وزي�ر تع�اون، كار و رف�اه اجتماعي گفت: ب�ا توجه به ن�رخ صفر 
اش�تغال در ب�ازه اي از زم�ان پيش بين�ي مي كني�م ت�ا 10 
س�ال آين�ده در تقاض�اي ني�روي كار ب�ه تع�ادل دس�ت يابيم. 
علي ربيعي در گفت وگو با مهر، در پاس��خ به اين س��ؤال كه با توجه به 
حجم انبوهي از انباش��ت نيروي كار از دهه 80 چ��ه زماني بازار كار به 
حالت عادي و پاسخ به نياز اشتغال موجود باز مي گردد، گفت: متأسفانه 
پيچيدگي بازار كار امروز ناشي از همين انباشت افراد جوياي شغل از 
سال هاي گذشته اس��ت. وزير تعاون، كار و رفاه اجتماعي گفت: براي 
پاس��خ به تقاضاي انباش��ته نيروي كار كه به دلاي��ل مختلف از جمله 
نرخ منفي اقتصادي و سياست هاي آموزش عالي با تأخير به جمعيت 
متقاضي شغل پيوس��تند، بايد ضمن تمركز بر اش��تغال ناشي از رشد 

اقتصادي به دنبال فرصت هاي جديد مكمل اشتغال باشيم. 
وي ادامه داد: اگر بتوانيم در ايجاد شغل روند توسعه اي و قابل قبولي را 

در پيش بگيريم به نرخ پايين بيكاري دست مي يابيم. 
ربيعي تأكيد كرد: به هر حال ام��روز با جمعيت تلنبار بيكار از دهه 80 
مواجه هستيم كه اش��تغال آنها به دهه ۹0 رسيده است اما بايد تأكيد 
كنم كه واقعاً پاسخ به نياز متقاضيان كارِ از سال هاي گذشته به اضافه 
نياز اشتغال موجود نيازمند يك برنامه بلندمدت است و در مدت كوتاه 
نمي توانيم مدعي ش��ويم اين وضعيت ساماندهي مي ش��ود. وزير كار 
ادامه داد: مي توان پيش بيني كرد تا 10 س��ال آينده مشروط بر اتخاذ 
سياست هاي صحيح و اشتغالزايي مورد نياز سالانه معطوف بر عقلانيت، 
بازار كار به يك وضعيت متعادل برس��د، به طوري ك��ه تمركز صرفاً بر 
نيروي كار جديدالورود به بازار كار باشد. وزير تعاون، كار و رفاه اجتماعي 
با بيان اينكه نرخ بيكاري تا س��ال 1400 به 8 درصد مي رس��د، گفت: 

پيش بيني مي شود نرخ بيكاري در سال 1404 به 6 درصد برسد. 
در حال حاضر نرخ بيكاري كشور 12/4 درصد و جمعيت بيكار نيز بالغ 
بر 3 ميليون و 203 هزار نفر است. علاوه بر اين سالانه حدود 800 هزار 
بيكار به جمعيت متقاضيان شغل كشور افزوده مي شود كه حدود 7۵ 

درصد اين تعداد، افراد تحصيلكرده هستند.
---------------------------------------------------

آشفته بازار گوشت در آستانه ماه رمضان
در حالي ك�ه كمت�ر از ۲0 روز ب�ه آغ�از م�اه رمض�ان باق�ي 
مان�ده، وعده ه�اي مس�ئولان دولت�ي درب�اره ب�ازار گوش�ت 
محقق نش�ده و نرخ اي�ن كالا ه�ر روز گران تر مي شود؛گوش�ت 
گوس�فندي در چهار س�ال گذش�ته ۶4درصد گران ش�ده است. 
به گزارش مهر، آرامش بازار گوشت بعد از ايام عيد دوام چنداني نياورد 
و قيمت اين كالا در اوايل ارديبهشت ماه جاري مجدداً به سوي 40 هزار 
تومان خيز برداشت؛ اين در حالي است كه كمتر از 20 روز به آغاز ماه 
مبارك رمضان باقي مانده و تنظيم بازار گوشت قرمز به عنوان يكي از 
كالاهاي اصلي سبد مصرفي مردم، از اهميت ويژه اي برخوردار است.

به  رغ��م وعده هايي كه مس��ئولان وزارت جهاد كش��اورزي دادند طي 
روزهاي اخير نرخ گوشت گوس��فندي 40 هزار تومان را هم رد كرده 
اس��ت. در همين راستا حس��ن ركني، معاون وزير جهاد كشاورزي در 
گفت وگو با خبرنگار مهر درباره برنامه هاي اين وزارتخانه براي تنظيم 
بازار گوشت قرمز در ماه مبارك رمضان با بيان اينكه تأمين گوشت نيز از 
دو طريق گوشت منجمد و گوشت گرم انجام مي شود، افزود: حدود 1۵ 
هزار تن گوشت منجمد بخش خصوصي درحال حاضر در بازار وجود 
دارد، ضمن اينكه شركت پشتيباني امور دام نيز نزديك به 3 هزار تن 
گوشت منجمد آماده عرضه به بازار دارد. ركني تصريح كرد: علاوه بر اين 

گوشت گرم نيز به طور مستمر و روزانه به بازار عرضه مي شود. 
برخي كارشناسان شرايط خوب علوفه اي صحراها و خودداري دامداران 
از عرضه دام هايشان به بازار را از جمله دلايل كمبود دام در بازار و گراني 
گوش��ت عنوان مي كنند، برخي ديگر معتقدند حضور دلالان در بازار 
اين كالا موجب ايجاد اين آشفته بازار شده با اين حال مهم تر از دلايل 
گراني گوش��ت، عملكرد بس��يار ضعيف دولت در تنظيم بازار اين كالا 
است كه مردم را در خريد يكي از اصلي ترين مواد غذايي شان با مشكل 
روبه رو س��اخته و باعث ش��ده حضور اين ماده پروتئيني روز به روز در 
سبد مصرف خانوار كمرنگ تر شده و از سفره برخي از طبقات ضعيف 

جامعه حذف شود.
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